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Bij brief van 19 maart 2018, ingekomen op 19 maart 2018, heeft u namens de 

GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. In het systeem van het PAS is afgesproken dat 60% van de stikstofruimte tot 1 
juli 2018 uitgegeven mag worden. Uit de uitspraak van de voorzieningenrechter 
blijkt dat deze 60% in een aantal natuurgebieden wordt en is overschreden. 
Klopt het dat deze overschrijding ook geldt in/rond enkele Natura2000-
gebieden in Noord-Brabant? Zo ja, welke gebieden zijn dit dan? Zo nee, 
waarom is de natuurvergunning dan geschorst en hoe zit het dan wel? 
Antwoord: Ja. De overschrijding van de 60%-uitgifte op bepaalde hexagonen is 

het gevolg van de partiële herziening PAS, waarmee een actualisatie heeft 

plaatsgevonden van de PAS en de leefgebieden zijn toegevoegd. Wij hebben 

uw Staten over de partiële herziening reeds geïnformeerd met een 

Statenmededeling. In Brabant is bij N2000-gebied Brabantse Wal de 60% op 

meerdere hexagonen overschreden. Hetzelfde geldt, echter in zeer beperkte 

mate (1 hexagon) voor N2000-gebied Weerter- en Budelerbergen in het 

grensgebied met Limburg. 

 

2. Welke gevolgen heeft de uitspraak voor aangevraagde ontwikkelruimte voor 
1 juli 2018?  

Antwoord: Zoals in de brief van Minister Schouten aan de Tweede Kamer is 

aangegeven, ziet de voorzieningenrechter vooralsnog geen aanleiding om een 

voorlopige voorziening te treffen ten aanzien van vergunningen waarin 

ontwikkelingsruimte is toebedeeld voor een activiteit die een toename van 

depositie veroorzaakt op uitsluitend hexagonen waarvoor niet meer dan 60% 

van de ontwikkelingsruimte is uitgegeven. In de lopende vergunningprocedures 

wordt ontwikkelingsruimte toegekend op hexagonen via het PAS-systeem Aerius. 

http://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=897929
https://www.rijksoverheid.nl/regering/bewindspersonen/carola-schouten/documenten/kamerstukken/2018/03/13/kamerbrief-over-uitspraak-raad-van-state-over-vergunningen-inzake-pas
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Aerius laat niet toe dat er meer dan 60% wordt toegedeeld aan een hexagon. 

De uitspraak heeft daarmee geen gevolgen voor lopende procedures.  
 

3. Welke gevolgen heeft de uitspraak voor aangevraagde ontwikkelruimte na  
1 juli 2018? 
Antwoord: Zoals in de brief van minister Schouten is aangegeven, is eerder door 

de voorzieningenrechter aangegeven dat de passende beoordeling van het PAS 

op onderdelen verbeterd en aangevuld moet worden voordat de buffer van 

40% (tweede tijdvak) wordt uitgegeven. Op dit moment wordt hier door de PAS-

partners aan gewerkt om dit op tijd aan te leveren. De uitgifte van de 

ontwikkelingsruimte in het tweede tijdvak kan immers niet starten voordat de 

verbeteringen en aanvullingen zijn verwerkt.  

 

4. Welke concrete activiteiten zet deze uitspraak mogelijk op slot? Gaat het 
daarbij enkel om agrarische activiteiten, of ook om industriële en infrastructurele 
ontwikkelingen? 
Antwoord: Als gevolg van deze uitspraak wordt de beoogde ontwikkeling van 

het bedrijf waar de uitspraak betrekking op heeft (één agrarisch bedrijf in 

Noord-Brabant) stopgezet. Er kunnen echter ook voor andere situaties 

voorlopige voorzieningen worden aangevraagd. Dit is, gezien de 

proceduretermijnen, uitsluitend nog mogelijk bij reeds verleende Wnb-

vergunningen waar al een bezwaar- of beroepsprocedure loopt. Hierover zijn 

uw Staten geïnformeerd met een memo gedeputeerde.  

 

5. Is GS in contact met het Rijk en andere provincies over de mogelijke 
consequenties van deze uitspraak? Zo ja, op welke manier? 
Antwoord: Ja. De PAS-partners hebben zowel op ambtelijk als bestuurlijk niveau 

zeer regelmatig overleg over PAS-ontwikkelingen. Na de RvS-uitspraak zijn de 

consequenties hiervan direct in beeld gebracht door het gezamenlijke PAS-

bureau en is hierover gecommuniceerd.  

 
6. Welke actie(s) onderneemt GS om ervoor te zorgen dat de reeds bestaande 

overschrijdingen van de 60%-norm zo snel mogelijk worden teruggedraaid? 

Antwoord: Zoals bij de beantwoording van vraag 1 is aangegeven, is de 

overschrijding van de 60%-uitgifte op bepaalde hexagonen het gevolg van de 

partiële herziening PAS. Uit herberekeningen is toen gebleken dat er op 

bepaalde hexagonen meer dan 60%-uitgifte had plaatsgevonden. Dit kan niet 

teruggedraaid worden, omdat deze vergunningen inmiddels verleend zijn. 

Hierbij wordt opgemerkt dat de vergunningen op basis van de situatie van vóór 

de partiële herziening terecht zijn vergund. Voor de overschrijdingen is gebruik 

gemaakt van de ruimte van het tweede tijdvak (40%). Dit betekent dus dat er op 

die betreffende hexagonen minder ruimte ter beschikking is in het tweede tijdvak. 

 

http://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=900962
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7. Welke actie(s) onderneemt GS om ervoor te zorgen dat de 60%-norm tot 1 
juli 2018 niet opnieuw wordt overschreden? 
Antwoord: Zoals in de beantwoording van vraag 2 is aangegeven laat het PAS-

systeem Aerius bij vergunningprocedures niet toe dat er meer dan 60% wordt 

toegedeeld aan een hexagon. GS hoeven daarmee geen aanvullende acties te 

ondernemen. 

 
8. Welke actie(s) gaat het College ondernemen om er na 1 juli 2018 voor te 

zorgen dat de totale hoeveelheid stikstofruimte uit het PAS niet wordt 

overschreden? 

Antwoord: In het tweede tijdvak kan maximaal het restant van de totale 

hoeveelheid ontwikkelingsruimte van deze PAS-periode worden uitgegeven. Op 

de meeste hexagonen is dit 40% plus de ruimte die nog over is gebleven uit het 

eerste tijdvak. Echter, op een aantal hexagonen is er minder ruimte of is deze al 

op. Bij de start van het tweede tijdvak zal het Aerius-programma zodanig zijn 

ingesteld dat bij vergunningprocedures niet meer dan de beschikbare ruimte kan 

worden toebedeeld. GS blijven de beschikbare ruimte met zorg uitgeven 

conform de Beleidsregel natuurbescherming. Verduurzaming (zo min mogelijk 

stikstofemissie) blijft hierbij een belangrijk uitgangspunt. 

 

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. M.J.A. van Bijnen MBA 
 

 


